
Oświadczenie złożone 

przez senatora Grzegorza Peczkisa 

na 51. posiedzeniu Senatu 

w dniu 7 grudnia 2017 r. 

Oświadczenie skierowane do sekretarza stanu w Ministerstwie Środowiska, głównego geologa kraju Ma-

riusza Oriona Jędryska 

Szanowny Panie Ministrze! 

Na podstawie skarg mieszkańców, będąc przekonanym o powadze sprawy oraz słuszności podnoszenia 

tego tematu, zwracam się z uprzejmą prośbą o pomoc i interwencję w sprawie nielegalnych stawów w Z. 

(powiat Głubczyce, woj. opolskie), których właścicielem jest pan R. S. 

Z powodu wykonania i użytkowania stawów (ryc. 1 w załączeniu) niezgodnie ze sztuką budowlaną sąsia-

dujące ze stawami tereny są zabagniane, w tym działka, na której jest droga gminna, w tej chwili nieprze-

jezdna (zdjęcia drogi w załączeniu, ryc. 2). Do czerwca 2017 r. wał jednego ze stawów wybudowany był na 

tej drodze, powodując jej zwężenie. Obecnie wał stawu graniczy z drogą. Stawy nie posiadają odwodnienia w 

postaci rowu. Wielokrotne wizyty skarżących mieszkańców w gminie nie przynoszą rezultatu. Urzędnicy, 

będąc na miejscu na wizji, potwierdzają nieprawidłowości i pozostają bierni. Wiedzę o sytuacji posiadają 

pracownicy gminy Głubczyce, łącznie z panem burmistrzem i jego zastępcą. Podczas tworzenia tych zlewisk 

wycinano liczne porastające tam wcześniej drzewa. Teren, na którym wybudowano stawy, należy do Obszaru 

Chronionego Krajobrazu Rejonu Mokre – Lewice. Sprawa ciągnie się od kilkunastu lat, właściciel jest bez-

karny, powiększa ciągle powierzchnię stawów. Właściciel terenu stara się o zalegalizowanie stawów takich, 

jakie są w tej chwili, czyli bez rowów odwadniających, co zagraża sąsiednim działkom, powoduje ich zaba-

gnienie, a drogi pozostawia nieprzejezdnymi. Mieszkańcy proszą o przywrócenie terenu do stanu pierwotne-

go. 

Z wyrazami szacunku 

Grzegorz Peczkis 

 


